
      Den 25. maj 2023 
 
 
Høringssvar magtanvendelser 2022 

 
Vi anerkender indsatsen med opfølgning fra myndighed med den løbende dialog. Vi ser 
magtanvendelser, som et overgreb, som vi helst skal undgå og en magtanvendelse er en for meget, vi 
ser det som pårørende godt at der arbejdes med dette. 
Men vi anerkender nødvendigheden af indgrebet, da det kan være nødvendigt for at hindre større 
skade.   
Ønsker at der er løbende undervisning om magtanvendelse og faglighed for området. Den nye omtale 
om nænsom magtanvendelse - tryghedsskabende adfærd er en positiv ændring, da vi da har fokus på 
tryghed og adfærd. 
 
Vi gør dog opmærksom på, at der er fejl i antallet af magtanvendelse, antallet er væsentligt lavere for 
område Ørum, dette er eftertalt af jurist og Myndighed Norddjurs kommune, som er enig i, at der er 
fejl. 
 
På vegne af Karin Frederiksen, formand for Pårørenderådet i Ørum. 
 


